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REVISTA PRESEI 

 

 

 Hunedoara: Protest spontan la termocentrala Mintia 

 

Aproximativ 100 de angajaţi ai termocentralei Mintia, din cadrul Complexului Energetic 

Hunedoara (CEH), au declanşat, miercuri dimineaţa, un protest spontan, după ce administraţia 

companiei i-a informat că avansurile salariale pe luna iulie vor fi plătite cu întârziere. 

 

"Trebuia să primim avansul pe data de 30 iulie, iar acum ni s-a transmis că plata se va face pe 2 

august. Este pentru a treia lună în care primim banii cu întârziere", a declarat, pentru 

AGERPRES, preşedintele Sindicatului Liber Independent Electrocentrale Deva (SLIED) Deva, 

Mircea Crişovan. 

 

De asemenea, oamenii solicită administraţiei acordarea echipamentului de protecţie, despre care 

susţin că nu l-au mai primit de un an de zile. 

 

Potrivit liderului sindical, la protest iau parte angajaţii din secţiile de reparaţii. Aceştia au 

întrerupt lucrul şi au ieşit în curtea întreprinderii, unde s-au întâlnit cu directorul termocentralei, 

Ioan Conţ, care a încercat să-i convingă să renunţe la protest. 

 

Termocentrala Mintia face parte din CEH, alături de termocentrala Paroşeni şi de minele de 

cărbune Livezeni, Lonea, Lupeni şi Vulcan. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicalistii din inchisori il acuza pe Iordache: Un recidivist al abuzurilor in procesul de 

legiferare 

 

Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor (FSANP) sustine ca 

Parlamentul a strecurat in Statutul politistilor de penitenciare o prevedere neconstitutionala, in 

cazul concursurilor de ocupare a functiilor vacante. 

 

"Forma actuala a legii este rezultatul unui proces legislativ netransparent si obstructionat metodic 

de catre personaje precum Florin Iordache," explica FSANP, intr-un comunicat remis 

miercuri Ziare.com. 

 

Florin Iordache este deputat de Caracal, vicepresedinte al Camerei si seful comisiei parlamentare 

care a modificat Legile Justitiei si Codurile Penale. 
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"Florin Iordache, vicepresedintele Camerei Deputatilor, un recidivist al lipsei de transparenta si 

al abuzurilor in procesul de legiferare," acuza comunicatul FSANP. 

 

Potrivit sursei citate, Legea privind Statutul politistilor din penitenciare, publicata in Monitorul 

Oficial pe 30 iulie 2019, contine prevederi neconstitutionale si contradictorii, "iar din punct de 

vedere al tehnicii legislative, este un haos care va fi la fel de greu de reparat precum se vor 

dovedi, probabil, si alte proiecte legislative insailate stramb sub indrumarea lui Florin 

Iordache." 

 

Asta dupa ce, in data de 21 februarie 2019, Curtea Constitutionala, cu unanimitate de voturi, a 

admis exceptia de neconstitutionalitate si a constatat ca dispozitiile art. 31 din Legea nr. 

293/2004 privind Statutul functionarilor publici cu statut special din Administratia Nationala a 

Penitenciarelor sunt neconstitutionale. 

 

Prevederea ar fi trebuit eliminata. 

  

"Articolul declarat neconstitutional prevedea ca Regulamentul privind ocuparea functiilor de 

conducere si de executie se aproba prin ordin al ministrului justitiei insa, contrar deciziei Curtii 

Constitutionale, il regasim, exact in aceeasi forma, la art. 99 alin. (2) dinLegea 145/2019, recent 

publicata in Monitorul Oficial dupa ce-a fost promulgata de catre presedintele Romaniei si 

salutata de catre ministrul Justitiei, Ana Birchall," sustine FSANP. 

 

Sindicalistii precizeaza ca, la data promovarii si aprobarii proiectului, Decizia 90/2019 a Curtii 

Constitutionale era cunoscuta, autoritatile fiind atentionate in mod repetat de catre ei in legatura 

cu problema de constitutionalitate in cauza. 

 

"Decizia politica a fost, din pacate, ca aceasta sa fie ignorata cu buna stiinta, sub pretextul 

ca va putea fi corectata printr-o viitoare Ordonanta de Guvern", adauga FSANP. 

 

Sursa citata precizeaza ca proiectul contine sectiuni copiate in totalitate din proceduri interne, de 

un nivel de detaliu contrar normelor de tehnica legislativa si contradictii care blocheaza practic 

procedurile de resurse umane si ingradesc drepturile politistilor de penitenciare. 

 

"Cerem, asadar, Parlamentului si Guvernului sa respecte Decizia Curtii Constitutionale nr. 

90/2019 si sa rezolve urgent viciul de constitutionalitateal Statutului politistilor de 

penitenciare in ceea ce priveste organizarea si desfasurarea concursurilor pentru ocuparea 

functiilor vacante din penitenciare," concluzioneaza FSANP. 

 

(Sursa: ziare.com) 

https://ad.doubleclick.net/ddm/jump/N144601.276951ZIARE.COM/B22892840.249682888;sz=1x1;ord=%5btimestamp%5d?
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 CSAT a avizat rectificarea bugetară pentru instituţiile din domeniul securităţii naţionale 

pe 2019 

Consiliul Suprem de Apărare al Ţării a avizat în şedinţa de marţi propunerile de rectificare 

bugetară pentru instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale, în anul 2019, potrivit 

unui comunicat emis de Administraţia Prezidenţială după şedinţa Consiliului. 

"În finalul şedinţei, s-au avizat propunerile de rectificare bugetară pentru instituţiile cu atribuţii 

în domeniul securităţii naţionale, în anul 2019", arată un comunicat al Administraţiei 

Prezidenţiale, emis marţi după şedinţa CSAT. 

Proiectul de rectificare bugetară va fi pus miercuri în transparenţă decizională pe site-ul 

Ministerului Finanţelor Publice, a anunţat preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, 

înainte de CEx-ul PSD de luni. 

Executivul ar urma să aprobe rectificarea bugetară pe 5 august, însă fără anexa pe judeţe şi pe 

localităţi. Această anexă este posibil să fie aprobată la finalul lunii august, au precizat surse din 

PSD pentru MEDIAFAX. 

Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu a spus că există nemulţumiri în rândul partidului său în 

legătură cu faptul că, la rectificarea bugetară, sumele pentru ministerele Educaţiei, Sănătate şi 

Transporturi, precum şi cele pentru investiţii au fost reduse. 

Pe de altă parte, Tăriceanu a criticat majorarea cu peste jumătate de miliard la bugetele SRI, SIE 

şi STS. 

Liderii PSD-ALDE au discuta luni într-o şedinţă a coaliţiei de guvernare despre aspecte legate de 

rectificarea bugetară, însă ALDE a ieşit la fel de nemulţumit după întâlnire. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comitetul Interministerial pentru 112 a început şedinţele. Miercuri, sunt discutate 

modificări la OUG 

Comitetul Interministerial privind sistemul apelurilor de urgenţă 112 va discuta, miercuri, 

propunerile de modificare a OUG privind acest sistem, pe ordinea de zi fiind şi completarea şi 

explicitarea, de către STS, a aspectelor tehnice care limitează capacitatea de localizare prin 

tehnologia AML. 

Marţi, la sediul Ministerului Afacerilor Interne a fost semnat Regulamentul de organizare şi 

funcţionare a Comitetului Interministerial privind sistemul apelurilor de urgenţă 112. 
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„În şedinţa de astăzi (marţi, n.r.) , secretarul de stat, dr. Raed Arafat a prezentat şi a supus 

analizei propunerile înaintate de instituţiile consultate în privinţa modalităţii de îmbunătăţire a 

sistemului unic de urgenţă 112. Totodată, în acord cu dispoziţiile deciziei prim-ministrului, a fost 

aprobat Regulamentul de Organizare şi Funcţionare a Comitetului”, se arată într-un comunicat al 

Ministerului de Interne. 

În şedinţa de marţi, participanţii au abordat: 

• Intervenţiile legislative imediate necesar a fi operate pe textul OUG 34/2008 privind 

organizarea şi funcţionarea Sistemului Naţional Unic pentru Apeluri de Urgenţă; 

• Aspectele tehnice care limitează şi condiţionează implementarea imediată a tehnologiei AML 

(Advanced Mobile Location); 

• Necesitatea promovării unui act normativ distinct care să reglementeze obligaţia înregistrării 

datelor personale la achiziţionarea cartelelor Pre-Paid; 

•  Analiza posibilităţilor de reglementare, de către ANCOM, a modului de acoperire a zonelor în 

care nu există semnal GSM. 

Ca priorităţi pentru şedinţa de miercuri, au fost stabilite următoarele: 

•  STS şi ANCOM vor conveni şi disemina către toate celelalte entităţi din componenţa 

Comitetului, propunerile de modificare a OUG 34/2008 privind organizarea şi funcţionarea 

Sistemului Naţional Unic pentru Apeluri de Urgenţă; 

•  IGSU va transmite ANCOM zonele fără semnal TETRA constatate pe timpul misiunilor 

operative din competenţă; 

• Completarea raportului de informare a prim ministrului, potrivit structurii Cadru aprobate cu 

aspectele din competenţa entităţilor reprezentate în Comitet; 

• Completarea şi explicitarea de către STS a aspectelor tehnice care limitează capacitatea de 

localizare prin utilizarea tehnologiei AML, chiar şi în condiţiile implementării acesteia. 

Acest comitet este condus de secretarul de stat din MAI, Raed Arafat şi are în componenţă 

reprezentanţi ai IGSU, ai Secretariatului General al Guvernului, Ministerului Comunicaţiilor şi 

Societăţii Informaţionale, Serviciului de Telecomunicaţii Speciale, şi ai Autorităţii Naţionale 

pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii. 
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Guvernul a înfiinţat un comitet interministerial condus de Raed Arafat, pentru a îmbunătăţi 

sistemul de urgenţă 112 şi sistemul de localizare, arată un comunicat PSD. Comitetul va prezenta 

un plan de modificări legislative prin OUG care vor fi adoptate prin lege de Parlament. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul interimar al Internelor, Mihai Fifor: Este o lipsă mare de personal în 

dispeceratele 112 

Ministrul interimar al Afacerilor Interne, Mihai Fifor, a declarat că Guvernul discută "foarte 

aplicat" cu ordonanţa de înfiinţare a serviciului 112 pe masă pentru rezolvarea 

disfuncţionalităţilor. El spune că există o lipsă mare de personal în dispeceratele din sistemul 

112. 

"Este un cumul de factori care au dus la nenorocirea care s-a ăpetrecut la Caracal. Pe de o parte, 

şi o să vedem în urma anchetelor cvare se vor finaliza sper eu foarte curând. Este o eroare în 

zona Poliţiei, procurorilor, judecătorilor, la 112. Discutăm foarte aplicat cu ordonanţa de 

înfiinţare a serviciului 112 pe masă. Sunt lucruri care nu s-au făcut la timp, care nu s-au 

operaţionalizat la timp. Este o lipsă mare de personal în zona aceasta a dispeceratelor care 

lucrează în sistemul 112", a declarat, marţi seară, la Antena 3, ministrul interimar al Afacerilor 

Interne, Mihai Fifor. 

Acesta a spus că a discutat cu secretarul de stat din cadrul Departamentului pentru Situaţii de 

Urgenţă Raed Arafat. 

"Am discutat mult cu Raed Arafat, cel care cunoaşte foarte bine acest sistem de urgenţă. Să 

vedem care sunt nevoile reale ale dispeceratelor. Nu poţi să ai 10 oameni într-un astfel de 

dispecerat şi de fapt încadrarea să fie cu 5 oameni pe care să încerci să-i roteşti cumva ca să 

asiguri turele. Nu vreau să scuz pe nimeni", a mai spus vicepremierul. 

El consideră că este nevoie de o reformare rapidă a MAI, pornind de la modul în care sunt 

pregătiţi agenţii şi ofiţerii de poliţie şi până la modul în care sunt încadraţi, echipaţi. 

„Poliţiştii nu au ştiut să lucreze pe speţa asta, nu au fost pregătiţi pe un astfel de caz. Este un şir 

de erori teribil”, a mai transmis Fifor. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Premierul Viorica Dăncilă, la sediul MAI: Prima sarcină a lui Fifor - verificări privind 

funcţionarea inspectoratelor de poliţie/ Am disponibilitatea de a da OUG pentru 

reglementarea deficienţelor în funcţionare MAI/ Demisiile nu înlocuiesc pedepsele 

Premierul Viorica Dăncilă a susţinut, marţi, declaraţii de presă la sediul Ministerului de Interne. 

Dăncilă: Prima sarcină a lui Fifor - verificări privind funcţionarea inspectoratelor de 

poliţie 

Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, după ce a anunţat că a transmis preşedintelui numirea lui Mihai 

Fifor ca interimar la MAI, că prima sarcină a acestuia este solicitarea de urgenţă a unor verificări 

pentru a analiza modul de funcţionare a inspectoratele de poliţie şi cum sunt respectate 

procedurile. 

„Prima sarcină a lui Mihai Fifor este solicitarea de urgenţă, în toate judeţele ţării, verificări 

privind modul de funcţionare a inspectoratelor de poliţie, a modului în care sunt respectate 

procedurile de intervenţie în situaţiile de urgenă”, a declarat premierul Viorica Dăncilă. 

Premierul a mai spus că e necesară o analiză complexă a profesionalismului celor care sunt 

implicaţi în apărarea cetăţenilor. 

„Ne vom asuma obiectivul ,pentru că avem această datorie faţă de cetăţeni, cât şi faţă de 

”profesionaliştii” MAI. Românii trebuie să continue să creaă în MAI şi trebuie să luăm măsurile 

care se impun pentru a a vea mai multă eficienţă”, a mai spus premierul. 

Dăncilă: Am disponibilitatea de a da OUG pentru reglementarea deficienţelor în 

funcţionare MAI 

Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că are disponibilitatea de a da Ordonanţă de urgenţă pentru a 

reglementa deficienţele în funcţionarea Ministerului de Interne şi a tuturor instituţiilor care au 

nevoie de schimbări. 

„Nu mai putem, din păcate, să aducem înapoi ceea ce deja a avut loc. Este de datoria noastră, a 

tuturor factorilor care se pot implcia să luăm toate mpsurile pentru ca aceste lucruri să nu se mai 

repete. Avem responsabilitatea în a reglementa lucrurile. 

Am toată disponibilitatea de a chema Parlamentul într-o sesiune extraordinară şi pentru a da 

OUG care să reglementeze aceste deficienţe în funcţionare, indiferent că vorbim de MAI sau de 

alte entităţi care au nevoie de aceste reglementări. Cred că aceasta trebuie să fie abordarea 

tuturor. Dacă ieşim cu declaraţii politice nu vom rezolva problemele”, a afirmat Viorica Dăncilă, 

la sediul MAI. 
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Şeful Executivului a adăugat că statul trebuie să vină cu lucruri concrete pentru a genera 

credibilităţi în instituţii. 

Viorica Dăncilă a adăugat că le-a solicitat şefilor de arme din MAI să se implice în ancheta 

tragediei de la Caracal şi să analizeze măsurile care se impun. 

„Ulterior şedinţei CSAT de la Palatul Cotroceni am avut o întâlnire la MAI cu şefii de arme ai 

acestei instituţii pentru a cere implicare tuturor nu numai în ancheta privind această tragedie ci şi 

în acţiunile viitoare care să preîntâmpine astfel de situaţii. Am discutat despre acest tragic 

eveniment,.despre măsurile care se impun, dar am discutat şi despre ceea ce trebuie să facem ca 

pe viitor astfel de lucruri să nu se mai repete. Am discutat despre restructurare, despre modificări 

legislative care sunt necesare atât din partea MAI, din partea STS, modificări în ceea ce priveşte 

legislaţia care să pedepsească mult mai drastic aceste lucruri”, a anunţat premierul. 

USR şi PNL solicită convocarea Parlamentului în sesiune extraordinară pentru a modifica 

legislaţia, în urma tragediei de la Colectiv. 

Dăncilă, despre cazul Caracal: Au fost demiteri pe întreg lanţul de decizie. Cel mai 

probabil, vor urma demisii 

Viorica Dăncilă a spus, într-o declaraţie la MAI, că cel mai probabil, vor mai urma demisii şi 

demiteri în urma crimelor de la Caracal, premierul subliniind că deciziile de înlăturare din 

funcţie nu înlocuiesc pedepsirea drastică a celor care au greşit. 

„Aşa cum ştiţi, în aceste zile, în aceste zile au demisionat atât şeful STS, cât şi ministrul 

Afacerilor Interne. Au mai fost demiteri pe întreg lanţul de decizie şi acţiune din sistem şi, cel 

mai probabil, vor urma. Vreau să fie clar: aceste demisii nu înlocuiesc pedepsirea drastică a celor 

care în urma anchetei au greşit. În continuare, vom lua cele mai stricte măsuri”, a declarat 

Viorica Dăncilă. 

Potrivit premierului, autorităţile au obligaţia morală şi cea impusă de lege pentru a-i pedepsi 

drastic pe cei care au greşit în cazul de la Caracal. 

Demiterile în urma crimelor din Caracal au început să curgă chiar de vineri, de la şeful Poliţiei 

Române, Ioan Buda, la prefectul judeţului Olt. 

Ulterior, marţi, ministrul de Interne, Nicolae Moga, a anunţat că se retrage din funcţie. 

USR propune operaţionalizarea Sistemului Alertă Răpire Copil şi abrogarea Legii recursului 

compensatoriu. 
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Şi şeful statului a anunţat că va veni cu propuneri pentru modificarea legislaţiei. 

Dăncilă: Nu voi permite ca României să i se lipească eticheta de ţară a infractorilor, 

criminalilor 

Viorica Dăncilă a spus că în calitate de premier nu va permite ca României să i se lipească 

eticheta de ţară a infractorilor, criminalilor, proxeneţilor sau a violatorilor. Ea transmite că deşi s-

a promovat intens lupta anticorupţie, nu trebuie lăsată mai prejos lupta împotriva criminalităţii. 

"România nu este o ţară a infractorilor, criminalilor, proxeneţilor sau a violatorilor. Ca prim-

ministru, nu voi permite să se lipească această etichetă României. Trebuie să dăm dovadă de 

consens, să vedem ce putem face fiecare pentru a îndrepta lucrurile", a declarat premierul Viorica 

Dăncilă, marţi, la sediul Ministerului Afacerilor Interne. 

Ea a mai declarat că deşi s-a promovat intens în spaţiul public lupta anticorupţie, nu trebuie 

lăsată mai prejos lupta împotriva criminalităţii, după cazul criminalului din Caracal. 

"În spaţiul public s-a promovat intens în ultimii ani lupta împotriva corupţiei, ceea ce este corect, 

iar lupta împotriva corupţiei trebuie să continue. În acelaşi timp nu trebuie lăsată mai prejos lupta 

împotriva criminalităţii, împotriva reţelelor de trafic de persoane şi de droguri, împotriva 

violatorilor şi pedofililor, împriva criminalilor, celor care destabilizează în cel mai josnic mod 

societatea", a spus liderul social-democraţilor. 

Dăncilă:Nu e oportun să dăm vina unii pe alţii, ci abordarea să fie pragmatică 

Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că transferarea vinei de la o instituţie la alta în cazul din 

Caracal nu e oportună. Premierul a adăugat că a găsit în MAI dorinţa de implicare pentru a 

reglementa lucrurile cu scopul prevenirii situaţiilor precum cea din judeţul Olt. 

„Am găsit aici la MAI o deschidere foarte mare, o dorinţă de implicare, de a reglementa 

lucrurile. Cred că în aceste momente nu este oportun să dăm vina unii pe alţii. Acest lucru nu ne 

aduce nimic bun. Nu face decât să scindeze societatea. Rezultatele sunt cele care contează. Avem 

nevoie de o abordare pragmatică, care să aducă în prim-plan măsurile pe acre le luăm pentru a 

reglementa lucrurile care nu funcţionează bine”, a declarat Viorica Dăncilă, la MAI. 

Premierul a anunţat că a cerut judeţelor o analiză care să arate realitatea existentă, pentru a 

preveni situaţiile precum cea din Caracal. 

„Am cerut în fiecare judeţ o analiză care să arate realitatea existentă. Dacă nu cunoaştem 

realitatea cu siguranţă nu vom putea lua msurile necesare, cerute de societate, care să facă ca 

astfel de lucruri să nu mai aibă loc în România”, a susţinut Dăncilă. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Preşedintele Camerei Deputaţilor, după decizia CCR: Propun desfiinţarea comisiei 

Iordache. Modificarea Codurilor să se facă în Comisia juridică 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a declarat, marţi, că va propune desfiinţarea 

Comisiei speciale pentru modificarea legilor justiţiei, condusă de Florin Iordache. El a adăugat 

că transpunerea deciziei CCR privind Codurile penale se va face în Comisia juridică a 

Parlamentului. 

”Am luat act ieri (luni-n.r) de decizia CCR. Mai mult ca sigur, am anunţat deja că o să avem o 

nouă abordare. În primul rând, o să propun colegilor mei desfiinţarea comisiei Iordache sau 

comisia specială care s-a ocupat de modificările de justiţie, a codurilor penale, a codurilor de 

procedură penală. Ele o să intre într-un parcurs parlamentar normal. În primul rând la Senat, ca şi 

primă Cameră sesizată, în Comisiile juridice. Se pare că funcţionalitatea comisiei speciale nu a 

fost cea dorită, dimpotrivă ea a avut un impact public negativ şi asupra partidului pe care îl 

reprezint, dar şi asupra instituţiei Parlamentul României. O să avem o abordare, în primul rând 

priorităţile fiind deciziile neconstituţionale deja declarate de către CCR şi pe urmă o să vedem 

dacă este oportun o altă modificare atât la codurile penale, cât şi la codurile de procedură 

penală”, a declarat Marcel Ciolacu, în Parlament. 

Preşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că transpunerea deciziei CCR privind Codurile 

penale se va face în logica Parlamentului, în cadrul Comisiei juridice. 

De asemenea, Marcel Ciolacu a afirmat că raportul Parchetului şi MAI privind gestionarea 

situaţiei de la Caracal reprezintă o prioritate. 

„În cursul zilei de sâmbătă eu am propus înfiinţarea unei comisii speciale urmând să discut cu 

toţi liderii politici din Parlament, din Camera Deputaţilor mai exact, făcând astfel o invitaţie de a 

intra într-o instituţional într-o normalitate şi de a nu ieşi cu declaraţii publice după o asemenea 

dramă ca cea de la Caracal. În zilele următoare au fost foarte multe declaraţii politice şi a multor 

lideri politici, în declaraţia de ieri am spus că prioritatea în momentul acesta este totuşi raportul 

de la Ministerul Public cât şi de la Ministerul de Interne şi nu în ultimul rând ce au constat cei 

din comisia de lucru constituită la nivelul primului ministru şi coordonată de către domnul 

Arafat. Din punctul meu de vedere prioritatea Parlamentului este de a interveni în procedurile 

instituţionale care sunt create pentru a ne apăra, a interveni într-un mod eficient şi direct şi în 

timp real şi nu în ultimul rând de a preveni”, a subliniat Ciolacu. 

Codul penal şi Codul de procedură penală au fost declarate de CCR neconstituţionale în 

ansamblul lor. Astfel, procesul de revizuire al Codurilor penale va trebui reluat. Curtea transmite 

că în cazul Codului de procedură penală Parlamentul nu a respectat limitele procedurii de 

reexaminare. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Studentii nu reusesc sa se inteleaga cu Guvernul pentru gratuitatea CFR. Dupa doua 

intalniri esuate, azi sunt noi discutii 

 

Studentii s-au intalnit, din nou, marti, cu reprezentantii Guvernului in incercarea de a-i 

convinge sa renunte la ideea de a le limita gratuitatea pentru calatoriile cu trenul. 

 

Dupa ce discutiile de saptamana trecuta nu au avut niciun rezultat, acelasi lucru s-a intamplat si 

marti. Asadar, miercuri, la ora 9:00, va avea loc o noua intalnire intre reprezentantii studentilor si 

cei ai Executivului. 

 

"ANOSR va continua sa militeze pentru asigurarea unui sistem de invatamant cat mai incluziv, 

in vederea respectarii dreptului fundamental la educatie. 

 

Vrem ca decidentii sa inteleaga importanta acordarii facilitatilor tuturor studentilor, cat si 

necesitatea actualizarii cadrului legislativ in domeniul educatiei, pentru a avea un invatamant 

superior performant si echitabil. 

 

Totusi, dorim sa evidentiem faptul ca Guvernul Romaniei, dupa doua consultari cu 

reprezentantii studentilor, nu doreste sa isi asume luarea unei decizii in ceea ce priveste 

mentinerea gratuitatii la transportul feroviar", precizeaza Alianta Nationala a Organizatiilor 

Studentesti din Romania (ANOSR). 

 

Mai mult, daca saptamana trecuta Guvernul le-a propus studentilor sa semneze un protocol in 

domeniul educatiei, la intalnirea de marti nu a venit cu nimic concret in acest sens. 

 

Laurentiu Tuca, presedintele Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din Romania 

(ANOSR), a declarat saptamana trecuta pentru Ziare.com ca Executivul le-a propus sa semneze 

un protocol, protocol care insa nu le-a fost prezentat, astfel ca nu se stie ce contine. Laurentiu 

Tuca spunea ca spera ca Guvernul sa trimita documentul in timp util, pentru a-l putea studia. In 

caz contrar, studentii nu il vor semna. 

 

Iar reprezentantii Executivului se pare ca au uitat complet de aceasta initiativa lansata chiar de ei. 

 

"Delegatia Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din Romania (ANOSR), formata din 

presedintele federatiei Petrisor-Laurentiu Tuca si vicepresedintele relatii internationale Artur 

Tventarnii, a prezentat propunerea ANOSR in vederea stabilirii unui protocol cu Guvernul 

Romaniei in domeniul educatiei. 

 

Desi in cadrul intalnirii de saptamana trecuta, decidentii au lansat aceasta initiativa, astazi nu au 

venit cu o propunere concreta in acest sens", se mai arata in comunicat. 

http://www.ziare.com/scoala/studenti/dancila-nu-s-a-inteles-cu-studentii-le-a-propus-sa-semneze-un-protocol-care-nu-e-gata-nicio-vorba-despre-gratuitatea-cfr-1571030
http://www.ziare.com/scoala/studenti/dancila-nu-s-a-inteles-cu-studentii-le-a-propus-sa-semneze-un-protocol-care-nu-e-gata-nicio-vorba-despre-gratuitatea-cfr-1571030
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Totodata, studentii au propus Guvernului, la intalnirea de marti, mai multe obiective pe termen 

scurt si mediu, pana la finalul perioadei actualei guvernari. Vezi AICI care sunt acestea. 

 

Amintim ca, recent, Eugen Teodorovici a venit cu mai multe propuneri ce ii vizeaza pe studenti. 

 

Mai intai, Teodorovici a anuntat ca Executivul ia in calcul limitarea gratuitatii CFR pentru 

studenti, care insa nu este clar cum va fi aplicata: ori se va limita numarul de calatorii gratuite, 

ori va fi introdusa o limita de varsta de 26 de ani, ori de gratuitate vor beneficia doar studentii cu 

rezultate bune la invatatura sau cei fara restante. 

 

S-a adus in discutie si taierea burselor de merit pe perioada verii, in cazul in care in cele 3 luni de 

vacanta studentii nu au un job, fie el si part-time. 

 

Apoi, Teodorovici a venit cu o noua idee: obligarea studentilor ca dupa terminarea facultatii sa 

ramana un numar de ani sa lucreze in Romania. 

 

Ministrul de Finante a adus ulterior completari pentru aceasta ultima masura propusa, afirmand 

ca studentii pot lucra oriunde in lume, dar ar trebui ca, dupa absolvire, sa returneze ce le-a dat 

statul. 

 

In schimb, premierul Viorica Dancila a declarat ca nu este de acord cu aceasta propunere a 

ministrului de Finante, de a-i obliga pe studenti sa ramana in tara dupa terminarea studiilor. 

 

Dancila a spus ca o astfel de masura nu este corecta si vrea ca Guvernul sa creeze conditii pentru 

ca studentii sa ramana de buna voie in tara sa lucreze dupa ce termina studiile. 

 

"Guvernul Romaniei vrea sa creeze conditiile pentru ca studentii sa ramana in tara. Nu avem 

cum sa-i obligam si nici nu ar fi corect pentru studenti sa-i obligam. Prin cresterile salariale, prin 

crearea de locuri de munca bine platite, tinerii sunt convinsa ca vor dori sa ramana acasa. 

 

Un exemplu este in domeniul medical, unde am crescut foarte mult salariile si foarte multi 

medici nu au mai plecat in alte state membre, nu au mai plecat in alte parti, au ramas in Romania, 

ba mai mult, au fost medici care s-au intors sa lucreze in Romania", a declarat Dancila. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://www.anosr.ro/anosr-consultari-guvernul-romaniei/
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-vrea-sa-oblige-tinerii-sa-lucreze-cativa-ani-in-tara-dupa-facultate-statul-roman-investeste-foarte-mult-in-ei-1570495
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-vrea-sa-oblige-tinerii-sa-lucreze-cativa-ani-in-tara-dupa-facultate-statul-roman-investeste-foarte-mult-in-ei-1570495
http://www.ziare.com/scoala/studenti/teodorovici-sustine-ca-studentii-pot-lucra-oriunde-in-lume-dar-ar-trebui-ca-dupa-absolvire-sa-returneze-ce-le-a-dat-statul-1570982
http://www.ziare.com/scoala/studenti/teodorovici-sustine-ca-studentii-pot-lucra-oriunde-in-lume-dar-ar-trebui-ca-dupa-absolvire-sa-returneze-ce-le-a-dat-statul-1570982
http://www.ziare.com/scoala/studenti/dancila-nu-e-de-acord-cu-teodorovici-nu-avem-cum-sa-i-obligam-pe-studenti-sa-ramana-in-tara-si-nici-nu-ar-fi-corect-1570997
http://www.ziare.com/scoala/studenti/dancila-nu-e-de-acord-cu-teodorovici-nu-avem-cum-sa-i-obligam-pe-studenti-sa-ramana-in-tara-si-nici-nu-ar-fi-corect-1570997
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 Ministrul Energiei să plânge că ExxonMobil îi dă cu flit: Anton Anton habar nu are 

despre intențiile companiei cu gazele din Marea Neagră 

Compania americană ExxonMobil nu a informat Ministerul Energiei despre vreo intenţie de a se 

retrage din proiectul de explorare de gaze naturale din Marea Neagră şi nici despre vreo intenţie 

de a coopta încă un partener în proiect, a declarat, luni, ministrul Energiei, Anton Anton, într-o 

conferinţă de presă, potrivit Agerpres. 

"Tusker de la Exxon (Richard Tusker, manager de ţară ExxonMobil România - n. r.) nu a venit la 

noi. Exxon ne-a trimis o documentaţie să le aprobăm să facă nişte studii geo şi nişte foraje pentru 

construcţia unei staţii de comprimare de gaz şi le-am dat avizul", a afirmat ministrul Energiei. 

-0:28 

Surse guvernamentale au declarat, săptămâna trecută, că ExxonMobil a informat Executivul că 

doreşte atragerea unui nou partener în proiectul de explorare de gaze naturale din Marea Neagră. 

Ministrul Energiei a refuzat să dea amănunte despre ce anume negociază în prezent statul român 

cu ExxonMobil, indicând că la această întrebare poate răspunde Agenţia Naţională pentru 

Resurse Minerale (ANRM), în calitate de semnatar al contractului de concesiune cu 

ExxonMobil. 

"Cu cine a semnat Exxon contractul de concesiune? Nu cu statul român, ci cu ANRM. Deci, 

adresaţi-vă ANRM, eu nu sunt ANRM. Eu nu am treabă, nu m-am conversat cu domnul de la 

Exxon", a adăugat Anton Anton. 

Ministrul de Externe, Ramona Mănescu, colegă de partid (ALDE) cu ministrul Energiei, a 

afirmat, săptămâna trecută, că România ar trebuie să facă "nişte paşi într-o direcţie aşteptată" 

referitor la colaborarea cu ExxonMobil în Marea Neagră. 

Pe de altă parte, Anton Anton a declarat luni că ALDE doreşte încheierea cât mai rapidă a 

negocierilor cu ExxonMobil. 

"Noi vrem să continuăm discuţiile cu Exxon, iar asta e o chestiune la care ALDE insistă foarte 

mult, şi nu de acum. Pentru că şi la discuţiile cu Exxon există nişte negocieri, pe care vrem să le 

încheiem cât se poate de repede. Cât se poate de repede!", a adăugat Anton Anton. 

Ministrul Energiei a estimat că gazele din Marea Neagră ar ajuta foarte mult la necesarul pentru 

consumul intern de gaze naturale, care nu este acoperit din producţia românească. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/anton-anton_3071.html
https://www.stiripesurse.ro/https/:agerpres.ro
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"Noi, în România, avem cam 30% din populaţie care este racordată la reţelele de gaze. 

Inadmisibil de puţin, gândindu-ne că România este producător de gaze, iar după Brexit o să fie 

cel mai mare producător de gaze din UE. E adevărat, nu ne ajung gazele pe care le producem noi. 

Nu ne ajung, cred că ne-ar ajuta extrem de mult gazele din Marea Neagră, pentru care suntem 

pregătiţi, avem extensii de reţele, centrale noi, centrale de cogenerare pentru marile oraşe", a 

încheiat ministrul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul va da miercuri mai mulţi bani pentru exproprierile rămase din proiectul 

autostrăzii Timişoara - Lugoj 

Guvernul va adopta, miercuri, un proiect de hotărâre care priveşte suplimentarea sumei folosite 

pentru exproprierea imobilelor care au mai rămas la lucrările autostrăzii Timişoara-Lugoj. Pe 

ordinea de zi se mai află şi un memorandum pentru susţinerea financiară a construcţiei azilelor 

de bătrâni. 

Executivul va adopta, miercuri, în şedinţă de Guvern, un proiect de hotărâre care priveşte 

declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor care au rămas de expropriat de pe 

autostrada Timişoara-Lugoj. Guvernul vrea alocarea sumei de 21.810 lei pentru aceste terenuri. 

”Se aprobă suplimentarea pe anul 2019 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobate prin 

Hotărârea Guvernului nr. 1.230/2010 privind declanşarea procedurilor de expropriere a 

imobilelor proprietate privată rămase de expropriat, situate pe amplasamentul lucrării de utilitate 

publică «Autostrada Timişoara Lugoj», cu suma totală de 21,81 mii lei, care se alocă de la 

bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Transporturilor, în conformitate cu Legea bugetului de 

stat pe anul 2019, nr. 50/2019, la capitolul 84.01 «Transporturi», titlul 58 «Proiecte finanţate din 

fonduri externe nerambursabile aferente cadrului financiar 2014-2020 (POIM), articolul 58.03 

Programe din Fondul de Coeziune (FC) - Cheltuieli Neeligibile", arată proiectul de Hotărâre. 

De asemenea, Guvernul va aproba un memorandum ce vizează susţinerea financiară a 

investiţiilor private în construcţia, înfiinţarea, amenajarea şi dotarea azilelor pentru persoanele 

vârstnice. 

”Schema are ca scop încurajarea construcţiei de centre private rezidenţiale, dezvoltarea de 

servicii de îngrijire necesare persoanelor vârstnice dependente cu standarde adecvate de locuire 

şi îngrijire, prin susţinerea financiară a cheltuielilor eligibile privind construcţia/reabilitarea şi 

înfiinţarea, amenajarea şi dotarea de rezidenţe pentru persoanele vârstnice”, se arată în 

memorandum. 
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Susţinerea financiară constă într-un ajutor nerambursabil de până la 100% în cheltuielile 

eligibile, de până la maxim 500.000 euro, pentru construcţia/ reabilitarea şi/sau înfiinţarea, 

amenajarea şi dotarea de rezidenţe pentru persoanele vârstnice, plătit la terminarea lucrărilor şi 

obţinerea autorizaţiei de funcţionare provizorie de la Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale, 

diferenţiat în funcţie de localizarea rezidenţei, după cum urmează: până la 50% dacă rezidenţa se 

afla într-o localitate din primele 10 judeţe după nivelul de dezvoltare regională; până la 75% 

dacă rezidenţa se afla într-o localitate din următoarele 10 judeţe după nivelul de dezvoltare 

regională; până la 100% dacă rezidenţa se afla într-o localitate din ultimele 20 de judeţe după 

nivelul de dezvoltare regională. 

Potrivit memorandumului, schema de ajutor de minimis are caracter multianual şi se derulează 

până la 31 decembrie 2020, cu posibilitatea de prelungire în raport cu reglementările europene. 

Alte proiecte de hotărâre aflate pe ordinea de zi sunt: 

- aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării cheltuielilor 

necesare aferente proiectului de investiţii "Măsuri de îmbunătăţire a siguranţei traficului prin 

amenajarea trecerilor la nivel cu calea ferată"; 

- aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii "Varianta de 

ocolire a municipiului Zalău, etapa 2, între DN1F, km 79+625 - DJ 191C; 

- modificarea şi completarea descrierii tehnice a unor bunuri imobile aparţinând domeniului 

public al statului aflate în administrarea Ministerului Transporturilor şi în concesiunea 

Companiei Naţionale ''Administraţia Porturilor Dunării Maritime''-S.A Galaţi, din Portul Galaţi, 

Portul Tulcea şi Portul Brăila prevăzute în anexa nr.16 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 

pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, ca urmare a 

executării lucrărilor de cadastru şi publicitate imobiliară; 

- modificarea Hotărârii Guvernului nr.76/2005 privind înfiinţarea Agenţiei Naţionale pentru 

Programe Comunitare în domeniul Educaţiei şi Formării Profesionale; 

- aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 al Societăţii Institutul de Proiectări 

Chimice "IPROCHIM" S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Economiei; 

- modificarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului aprobat prin 

Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din 

domeniul public al statului. 
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Executivul va mai aproba şi memorandumul cu tema ”Estimările pentru anii 2019 şi 2020 cu 

privire la contribuţia UE din fondurile europene structurale şi de investiţii şi fondul de ajutor 

european destinat celor mai defavorizate persoane”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Răzvan Cuc, despre autostrada Ploieşti-Braşov: Vom semna contractul până la sfârşitul 

anului 

Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc a declarat, marţi, la Braşov, că pe noua procedură, după 

ce a fost declarată obiectiv strategic de interes naţional, va fi semnat contractul cu un prestator 

până la sfârşitul acestui an pentru Autostrada Ploieşti-Braşov, transmite corespondentul 

MEDIAFAX. 

Aflat, marţi, în judeţul Braşov pentru a verifica stadiul lucrărilor la DN 73, ministrul 

Transporturilor, Răzvan Cuc, a spus că pe noua procedură, după ce a fost declarată obiectiv 

strategic de interes naţional, va fi semnat contractul cu un prestator până la sfârşitul acestui an, 

deoarece procedura de achiziţie este mult simplificată şi mai rapidă. 

„Va fi o procedură mai simplificată de achiziţie, similară procedurilor care sunt desfăşurate de 

Ministerul Apărării Naţionale, mult mai rapidă. (...) Estimez că până la sfârşitul acestui an avem 

contractul semnat cu un prestator”, a declarat ministrul. 

El a mai spus că decizia s-a luat deoarece negocierile cu consorţiul chinezo-turc ar fi prelungit 

termenul de începere a lucrărilor, iar guvernul trebuie să ia măsuri radicale acum pentru 

implementarea obiectivelor de infrastructură. 

„Dorinţa mea a fost s-o facem pe buget de stat, pentru că se poate face, impactul este multianual. 

Eu m-am bucurat când a venit consorţiul chinezo-turc, dar şi dacă stăm în negocieri trei, patru, 

cinci, şase luni, nu cred că mai este util. Noi trebuie să luăm nişte măsuri radicale acum pentru 

implementarea obiectivelor de infrastructură. Ploieşti-Braşov este un obiectiv care este dorit de 

români de foarte mult timp”, a declarat Răzvan Cuc. 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că în şedinţa CSAT de marţi a aprobat ca proiectul 

autostrăzii Ploieşti-Braşov să fie declarat obiectiv strategic de interes naţional. El a spus că a 

atenţionat-o pe premierul Viorica Dăncilă că Guvernul încalcă obligativitatea construirii 

Autostrăzii Moldovei. 

„Tot în cadrul şedinţei de astăzi, am aprobat ca proiectul autostrăzii Ploieşti-Braşov să fie 

declarat obiectiv strategic de interes naţional. În acest context, am atenţionat-o pe doamna Prim-

ministru că încă de la finalul anului trecut este în vigoare o lege pe care Guvernul continuă să o 
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încalce şi care prevede obligativitatea construirii Autostrăzii Moldovei", a afirmat, marţi, 

preşedintele Klaus Iohannis, după şedinţa Consiliului Suprem de Apărare al Ţării. 

Şeful statului a mai transmis că a propus declararea Autostrăzii Moldovei ca obiectiv strategic de 

interes naţional. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Planul B pentru Centrala de la Cernavodă 

România ar putea construi singură cel puțin un reactor nou la Cernavodă, dacă negocierile cu 

investitorul chinez nu se termină în acest an, potrivit economica.net. Este declarația ministrului 

Energiei care a spus că investiția nu trebuie făcută oricum, ci trebuie să plătim un preț normal, nu 

exagerat. 

Nuclearelectrica şi China General Nuclear Power au semnat în luna mai forma finală a acordului 

pentru societatea care va construi, în parteneriat public-privat, reactoarele 3 şi 4 ale centralei 

nucleare de la Cernavodă. Acordul consfinţeşte înfiinţarea societăţii româno-chineze care va 

derula proiectul finalizării reactoarelor 3 şi 4 ale centralei nucleare de la Cernavodă, o investiţie 

de peste 6 miliarde de euro. 

La această valoare însă, partenerul chinez trebuie să se asigure că îşi va recupera banii investiţi, 

cu profitul aferent, din vânzarea pe piaţă a energiei electrice. De aceea, Guvernul intenţionează 

să introducă sistemul contractelor de diferenţă, prin care investitorului să i se garanteze 

recuperarea investiţiei cu profitul aferent. Acesta presupune, în final, plata suplimentară de către 

consumatori a unei contribuţii care să susţină aceste investiţii, dacă investitorul nu îşi poate 

recupera prin preţul de vânzare a energiei investiţia plus profitul aferent. 

(Sursa: economica.net) 

 

 Prestigiosul program de leadership adresat liceenilor Aspire High School s-a încheiat 

marţi 

Aspire High School, cel mai prestigios program de leadership din Sud-Estul Europei destinat 

liceenilor, s-a încheiat marţi la Poiana Braşov, sesiunile pentru ediţia din 2019 a programului. 

”Este cel mai bun program educaţional de acest tip”, susţin profesorii invitaţi, pentru 

MEDIAFAX. 

https://www.economica.net/romania-ar-putea-construi-singura-cel-pu-in-un-reactor-nou-la-cernavoda-daca-negocierile-cu-chinezii-nu-se-termina-in-acest-an_171956.html
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Pentru cei 30 participanţi de la Aspire High School, experienţa de învăţare şi dezvoltare 

personală şi academică s-a încheiat marţi, cu multe emoţii, dar şi cu promisiuni pentru un viitor 

mai bun. 

Tinerii au participat la sesiuni de public speaking, design thinking, dezvoltare personală, 

leadership autentic şi au beneficiat de sprijin şi sfaturi pentru aplicaţiile la universităţi atât din 

România, cât şi din străinătate. Pe parcursul celor 5 zile aceştia au fost înconjuraţi de 

participanţii de la Aspire Academy şi Aspire Professionals. 

Ulemj Munkhtur, din Mongolia, participantă la Aspire High School, spune că "Lumea nu este 

atât de concretă, iar matematica, engleza, nu sunt singurele subiecte pe care persoanele cu 

potenţial trebuie să le stăpânească. Pentru mine s-au dovedit mult mai valoroase şi importante 

experienţele de viaţă şi ideile pe care Aspire mi le-a insuflat", a arătat participanta la programul 

Aspire, pentru MEDIAFAX. 

Dara Cindrea, din România, arată că "pentru mine, Aspire a fost o experienţa cu adevărat unică 

pentru ca mi-a reamintit de ce am ales drumul pe care l-am ales din perspectiva carierei. M-a 

ajutat să mă descopăr, şi m-a pus în contact cu persoane fundamental diferite ca şi cultură, care 

sunt însă unite de faptul că voiau să schimbe lumea. Aspire e dovada că niciodată nu eşti singur." 

Luci Herman şi Phil Malone au arătat că "încă din 2011, când Aspire Academy a fost fondat, 

venim cu bucurie în fiecare an să predăm la aceste programe. Ne-am bucurat să fim martorii unei 

dezvoltări şi expansiuni constante a programelor de-a lungul anilor şi să vedem că mulţi dintre 

absolvenţii talentaţi au parte de reuşite pe plan academic, profesional şi personal, fiind agenţi ai 

schimbării pozitive atât în România, cât şi în comunităţile din întreaga lume. Continuăm să ne 

întoarcem pentru că acesta este cel mai bun program educaţional de acest tip, reuşind să creeze o 

experienţă transformaţionala pentru participanţi. Şi pentru că ne-am făcut atâţia prieteni dragi în 

rândul participanţilor şi al organizatorilor. Suntem foarte entuziasmaţi să ne întoarcem anul viitor 

pentru a sărbători aniversarea de 10 ani a programelor Aspire, cu sesiuni speciale de învăţare". 

Ambii profesori, Luci şi Phil au predat la toate programele Aspire. 

”Ne bucurăm să avem alături generaţii din ce în ce mai ambiţioase, curajoase şi proactive şi 

privim cu mai multă încredere către viitor atunci când îi vedem atât de entuziasmaţi şi curioşi, 

dornici să aducă schimbări pozitive oriunde s-ar afla”, a precizat Ştefania Cioroba, co-preşedinte 

Aspire, alumnus Aspire Academy 2016, pentru MEDIAFAX. 

„Fondat în anul 2011 de absolvenţi de la universităţi de top din Statele Unite şi Europa, precum 

Harvard, Princeton, Wharton şi Georgetown, Aspire reuşeşte an de an să ajute tinerii să îţi atingă 

potenţialul, oferindu-le un mediu oportun pentru dezvoltare şi învăţare socială, şi să îi motiveze 

să transmită mai departe ceea ce au învăţat. Alumnii Aspire sunt conştienţi de impactul pe care îl 

pot avea în comunităţile din care fac parte şi determinaţi să devină agenţi ai schimbării. În urma 

celor 8 ediţii ale programelor, Aspire a devenit o comunitate dinamică ce reuneşte peste 800 de 
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Alumni, cu vârste cuprinse între 15 şi 35 de ani, care provin din peste 40 de ţări. În urma 

programelor din vară, aceştia beneficiază de diverse oportunităţi, atât în România, cât şi în 

străinătate, companii de top recrutând direct prin intermediul organizaţiei”, arată organizatorii. 

Cea de-a noua ediţie a programului Aspire se desfăşoară în perioada 25 iulie-1 august, în Poiana 

Braşov, unde 140 participanţi din toată lumea se întâlnesc pentru cel mai prestigios program de 

antreprenoriat şi leadership din Sud-Estul Europei. 

Aspire organizează în 2019 trei programe, desfăşurate în paralel, fiecare dedicat unei categorii de 

vârstă diferite. Liceeni pot participa la Aspire High School (26-30 iulie), studenţii şi masteranzii 

la Aspire Academy (25 iulie-1 august), iar tinerii profesionişti la Aspire Professional (25-28 

iulie). 

Tinerii participanţi la Aspire High School au devenit astfel parte a comunităţii de alumni Aspire, 

beneficiind de oportunităţile deja dezvoltate în cadrul Aspire - evenimente, programe de 

mentorat, dar având şi posibilitatea de a iniţia noi proiecte pentru dezvoltarea comunităţii, ca 

parte a echipei de voluntari. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ce se întâmplă? Creditele noi de consum au frânat brusc în S1/2019, creşterea situându-

se la numai 3% 

Românii au luat credite noi de consum în lei şi euro în valoare de 11,2 miliarde de lei în prima 

jumătate din acest an, în creştere cu numai 3% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. 

Creditarea a frânat brusc, în condiţiile în care în primul semestru din 2018 avansul finanţărilor 

noi pentru nevoi personale ajungea la 14%. 

Cea mai bună lună din acest prim semestru pentru creditele de consum a fost mai, în această lună 

fiind acordate credite de peste 2,3 miliarde de lei. Totodată, în lunile martie, aprilie şi iunie 

volumul finanţărilor noi a trecut de 2 miliarde de lei. Circa 99% din creditele noi pentru consum 

sunt în lei. 

Deşi ritmul de creştere a slăbit vizibil, valoarea finanţărilor noi acordate în primul semestru din 

2019 este cea mai ridicată din ultimi 11 ani. 

Accelerarea creditării la nivelul populaţiei a fost încurajată în ultimii doi ani de creşterile 

salariale, reducerile de taxe, dar şi de dobânzile scăzute. 

Dobânda anuală efectivă medie (DAE) care include comisioanele percepute de bancă ajungea la 

finalul lunii iunie la 10,57% în cazul creditelor de consum în lei, cel mai mic nivel din 2007 

încoace. 
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Spre comparaţie, înainte de criză, în anii 2007-2008, DAE se situa la circa 18%, pentru ca în 

2009 să urce la aproape 25%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Adrian Vasilescu, BNR: Legea „dării în plată“ a ajuns din nou la judecata Curţii 

Constituţionale 

Despre „darea în plată“ discutăm din primăvara anului 2015, de când proiectul legii a intrat în 

dezbatere publică. Mesajul focalizat pe locuinţă a angajat interesul unei bune părţi a societăţii 

civile. Proiectul de lege era susţinut de iniţiatori, cărora li s-au  alăturat cei ce păreau interesaţi 

direct. Dar cauza pentru care această lege, după atâţia ani, nu este încă funcţională... trebuie 

căutată în felul în care au fost cântărite opţiunile în Corpul Legiuitor. 

Parlamentul a adoptat legea în primăvara lui 2016, cu o cvasiunanimitate de voturi, deşi 

nenumărate foruri interne şi internaţionale (Guvernul României, Ministerul Justiţiei, Consiliul 

Superior al Magistraturii, Comisia Europeană, Banca Centrală Europeană, Fondul Monetar 

Internaţional) au formulat obiecţii de fond. Legea ieşise în formă finală conţinând multe confuzii, 

multe prevederi ce nu erau în ordine din punctul de vedere al rigorilor dreptului.  

După ce au fost numărate voturile în Senat – zero împotrivă, zero abţineri, toţi pentru – s-ar fi 

putut spune: au obţinut ceea ce şi-au dorit. Dar în zilele următoare... s-au făcut auzite voci, unele 

mai joase, altele mai ridicate, care au şi început s-o conteste. Plafonul de 150.000 de euro, ce 

imprima legii un caracter social pronunţat, a devenit motiv de nemulţumiri. 

Din Senat, legea a ajuns la Camera Deputaţilor. În ziua de 5 aprilie 2016, în Comisia juridică a 

Camerei Deputaţilor, la capătul unei şedinţe lungi, cu multe momente tensionate, a fost finalizat 

referatul ce urma să fie trimis plenului.  După votul Camerei Deputaţilor, legea şi-a pierdut 

caracterul social. Vitrina. Putea fi „dată în plată“ locuinţa familiei, dar şi o casă de vacanţă ori o 

casă de închiriat. 

Legea, în forma ei finală, a intrat în vigoare la 13 mai 2016. Dar mult timp nu s-a aplicat. După 

aproape şase luni, efectul scontat de lege – dai casa băncii şi scapi de datorii – a fost obţinut doar 

în cazurile în care consumatorii şi creditorii (băncile) au ajuns la un astfel de acord. În rest, au 

fost înregistrate respingeri de către instanţe sau cazuri în care legea „dării în plată“ îşi vedea 

salvarea: instanţele au acceptat excepţiile de neconstituţionalitate invocate de bănci şi au trimis 

legea la Curtea Constituţională. Legea a fost însă salvată nu prin derogare de la Codul civil, ci 

prin invocarea impreviziunii, pe care instanţele urma s-o constate în toate cazurile… conform 

prevederilor noului Cod civil. 
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Verdictul Curţii Constituţionale: impreviziunea nu se prezumă. Legea obliga judecătorul să 

verifice ca instituţia dării în plată să nu fie un instrument discreţionar pus la dispoziţia doar a 

unei părţi. Totodată, aşa cum este consfinţit în art. 1271 din noul Cod civil, instanţa era obligată 

să cântărească două realităţi de maximă însemnătate. Pe un taler al cântarului să fie regula: 

„părţile sunt ţinute să-şi execute obligaţiile, chiar dacă executarea lor a devenit oneroasă“. Pe 

celălalt taler veneau excepţiile care întăreau regula: „schimbări excepţionale de împrejurări, care 

ar fi făcut vădit injustă obligarea debitorului la execuţia obligaţiei“. Iar verdictul instanţei – 

adaptarea contractului ori încetarea contractului – nu poate fi prezumat. E nevoie de o analiză 

aprofundată şi de o judecată dreaptă. 

Textul legii, în forma ieşită din Parlament, le sugera celor expuşi să-şi piardă casa familială, prin 

darea în plată, că… nu-şi vor pierde locuinţele. Pentru că băncile, imediat ce vor fi notificate cu 

intenţia de a le fi puse în braţe case în loc de bani, se vor grăbi să deschidă negocieri cu debitorii 

restanţieri, oferind condiţii blânde de returnare a datoriilor. 

Aşa s-a interpretat. Era însă o iluzie. Cine ar fi putut să ştie cum vor reacţiona băncile, ce 

strategii vor adopta?! Consecinţa? În loc ca legea să facă bine câtorva sute de mii de familii în 

nevoie, cum s-a argumentat în Parlament, din 2016 şi până în prezent au fost înaintate... 9.093 de 

cereri. Atât! Şi iată, iniţiatorii legii au venit cu o „găselniţă“: să prevadă... impreviziunea. Au 

refăcut legea. Şi Parlamentul iar a girat-o prin vot. Şi iar legea a ajuns la Curtea Constituţională. 

Acum este aşteptat verdictul. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Acţionarii Transgaz au aprobat aderarea la Federaţia Patronală de Petrol şi Gaze şi 

planul de dezvoltare pentru 2019-2028 în vederea supunerii spre aprobare ANRE 

Acţionarii Transgaz (TGN), operatorul tehnic al sistemului naţional de transport gaze naturale, 

au aprobat în cadrul adunării generale extraordinare din 30 iulie, respectiv a doua convocare, 

aderarea companiei, în calitate de membru, la Federaţia Patronală de Petrol şi Gaze (FPPG), 

potrivit unui raport la bursă.  

De asemenea, în cadrul adunării generale ordinare din aceeaşi zi, transportatorul naţional de gaze 

a aprobat în prealabil „Planul de Dezvoltare a Sistemului Naţional de Transport gaze natural în 

perioada 2019-2028”, în sensul aprobării finanţării investiţiilor de către societate, din surse 

proprii sau atrase, în vederea supunerii spre aprobarea Autorităţii Naţionale de Reglementare în 

domeniul Energiei (ANRE).  

(Sursa: zf.ro) 
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 ANCOM are veşti bune pentru giganţii Orange, Vodafone, Telekom şi Digi: După 

dispariţia de la Guvern a lui Darius Vâlcov, preţul minim pentru licitaţia 5G a scăzut de la 

1 mld. euro la 580 mil. euro 

Consilierul premierului Darius Vâlcov anunţă alături de ministrul finanţelor Eugen Teodorovici 

pe 21 decembrie 2018 OUG 114 care prevede printre altele că suma minimă aşteptată de stat de 

la licitaţia 5G este de un miliard de euro. 

Preţul minim pe care statul român se aşteaptă să îl încaseze de la giganţii Orange, Telekom, 

Vodafone şi Digi din vânzarea de licenţe radio pentru lansarea pe scară largă de reţele mobile pe 

baza tehnologiei 5G a scăzut cu 420 mil. euro, de la 1 mld. euro la 580 mil. euro, odată cu 

dispariţia de la Palatul Victoriei a lui Darius Vâlcov, fost consilier al premierului Viorica Dăncilă 

şi “eminenţa cenuşie” din spatele programului economic al PSD, conform documentaţiei pentru 

licitaţie pusă în consultare publică luni seară de Autoritatea Naţională de Reglementare în 

Comunicaţii, instituţie condusă de fostul premier Sorin Grindeanu. 

“În combinaţie cu blocurile de frecvenţe care fac obiectul licitaţiei, suma preţurilor de pornire 

este de 580 milioane euro”, conform documentelor puse în consultare publică de ANCOM. 

Mai exact preţurile propuse de ANCOM sunt: 

• 45 milioane euro pentru un bloc pereche de 5 MHz în banda de 700 MHz; 

• 11,25 milioane euro pentru un bloc nepereche de 5 MHz (SDL) în banda de 700 MHz; 

• 30 milioane euro pentru un bloc pereche de 5 MHz în banda de 800 MHz; 

• 5 milioane euro pentru un bloc nepereche de 5 MHz (SDL) în banda de 1500 MHz; 

• 6 milioane euro pentru un bloc pereche de 5 MHz în banda de 2600 MHz; 

• 1 milion euro pentru un bloc nepereche de 5 MHz în banda 3400-3490 MHz pentru perioada 

2020-2025; 

• 3,5 milioane euro pentru un bloc nepereche de 10 MHz în banda 3400-3800 MHz pentru 

perioada 2026-2035. 

Anterior, fostul consilier al premierului Darius Vâlcov declarase că giganţii din telecom ar trebui 

să plătească minim un miliard de euro pentru licenţele 5G. 

Vâlcov şi-a dat demisia de la Guvern la începutul lunii iunie, după ce premierul Dăncilă a 

început să concedieze oamenii fostului lider al PSD Liviu Dragnea, care a fost condamnat la 

închisoare cu executare la finele lunii mai. 

(Sursa: zf.ro) 
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 MApN va participa cu peste 2.000 de militari şi civili la misiuni, în 2020, iar MAI cu 1.000 

de militari şi poliţişti. Este decizia luată de Consiliului Suprem de Apărare a Ţării 

Membrii CSAT au aprobat forțele armate ale României pentru participarea la misiuni și operații 

în afara teritoriului statului român, în anul 2020. 

Armata României va participa cu 2.376 militari și civili la misiuni și operații în afara teritoriului 

statului român, iar Ministerul de Interne va participa cu 1.009 militari și polițiști, a decis 

Consiliul Suprem de Apărare a Ţării. 

Potrivit CSAT, elementul de noutate îl reprezintă participarea cu o navă comandant la Grupul nr. 

2 al Forțelor NATO Permanente privind Contramăsurile împotriva Minelor Marine, care va 

opera în Marea Neagră și în Marea Egee, în semestrul I din anul 2020 cu 85 de militari. 

Membri CSAT au avizat şi propunerile de rectificare bugetară pentru instituțiile cu atribuții în 

domeniul securității naționale, în anul 2019. 

Tot în şedinţa CSAT de astăzi, Consiliul a aprobat declararea autostrăzii Ploiești-Brașov ca 

obiectiv strategic de interes național și a avizat proiectul Ordonanței de urgență a Guvernului 

pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 98/2010 privind 

identificarea, desemnarea și protecția infrastructurii critice, se arată în comunicatul Admistraţiei 

Prezidenţiale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 SUA se angajează să lucreze cu românii pentru a combate traficul de ființe umane 

SUA se angajează să lucreze cu românii pentru a elimina traficul de fiinţe umane, se arată într-un 

mesaj transmis de Ambasada Statelor Unite la București cu ocazia Zilei Mondiale împotriva 

Traficului de persoane, care este marcată la 30 iulie.  

„Îndemnăm ferm toate guvernele să combată traficul de persoane prin servicii de protecţie 

cuprinzătoare şi concentrate pe victime, prin măsuri de prevenţie a infracţiunilor care vizează 

direct tacticile traficanţilor şi informează mai bine comunităţile şi prin acuzarea şi 

condamnarea traficanţilor, pentru a-i face să răspundă penal pentru faptele lor. Printr-o 

abordare concentrată a eforturilor noastre colective de luptă împotriva traficului de persoane, 

putem schimba ceva şi o vom face”, se arată în mesajul Ambasadei SUA. 
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România, criticată în raportul Departamentului de Stat pentru traficul de persoane 

România a fost criticată luna aceasta într-un raport al Departamentului de Stat pentru că nu face 

suficiente eforturi pentru combaterea traficului de ființe umane. Țara noastră este o sursă 

principală de victime pentru rețelele de traficanți din Europa, spune documentul american. 

Cauzele variază de la lipsa de expertiză la lipsa de fonduri. 

„Guvernul României nu îndeplineşte în totalitate standardele minime în vederea eliminării 

traficului de fiinţe umane” - așa începe raportul Statelor Unite cu privire la traficul de persoane 

din România. Datele se referă la anul trecut. Față de 2017, instanţele au condamnat un număr 

semnificativ mai mic de traficanţi, a constatat Departamentul de Stat. 

Funcţionarii publici şi ONG-urile au identificat 497 de victime în 2018, cel mai mic număr din 

ultimii peste 10 ani. Anul trecut, în România au fost condamnați 130 de traficanți, față de 222 în 

2017. 

73% dintre victime erau femei, dintre care 67% au fost traficate în scop de exploatare sexuală. 

Corupţia a continuat, în special în cazul funcţionarilor publici, care exploatează minore aflate în 

centre de plasament, iar judecătorii nu au beneficiat de pregătire specializată pentru cazurile de 

trafic de persoane, scriu experții americani. România rămâne o sursă principală pentru 

traficarea victimelor în scopul exploatării sexuale şi a exploatării prin muncă în Europa, se 

arată în același raport. 

Documentul recomandă fermitate în pedepsirea traficanţilor cu închisoarea, sporirea 

semnificativă a eforturilor de anchetare, urmărire penală şi condamnare a funcţionarilor publici 

complici la trafic de persoane. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 BREAKING Jean-François Bohnert, contracandidatul Laurei Codruţa Kovesi, propus 

oficial pentru conducerea Parchetului Financiar din Franţa 

Procurorul Jean-François Bohnert a fost desemnat de ministrul francez al Justiţiei, Nicole 

Belloubet, pentru a conduce Parchetul Naţional Financiar (PNF) din Franţa, informează site-ul 

cotidianului Le Figaro. 

"Jean-Francois Bohnert este propus pentru postul de şef al Parchetului Naţional Financiar 

(PNF)", a transmis marţi după-amiază, prin Twitter, Youssef Badr, purtătorul de cuvânt al 

Ministerului francez al Justiţiei. 
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Jean-Francois Bohnert a fost recomandat de Consiliul Superior al Magistraturii pentru funcţia de 

şef al Parchetului Naţional Financiar. 

În urmă cu câteva zile, Jean-Francois Bohnert anunţa că rămânea candidat pentru postul de 

procuror-şef al Uniunii Europene, din raţiuni procedurale. 

Oficiali francezi au declarat sub protecţia anonimatului pentru site-ul de ştiri Politico.eu că 

Administraţia de la Paris intenţionează să o susţină pe Laura Codruţa-Kovesi pentru postul de 

procuror-şef al UE, argumentând că decizia ar contribui la deblocarea procedurilor la Bruxelles 

şi ar avansa pregătirile pentru începerea funcţionării Oficiului Parchetului European (EPPO), 

care ar urma să devină operaţional înainte de sfârşitul anului 2020. Însă, la nivel oficial, Franţa 

nu a trimis încă nicio notificare oficială Consiliului UE privind eventuala schimbare a poziţiei. 

Jean-Francois Bohnert a explicat pentru Politico.eu că nu s-a retras din cursă din raţiuni 

procedurale. "În momentul de faţă, sunt în aceeaşi poziţie (ca Laura Kövesi)", a declarat el acum 

câteva zile, referindu-se la faptul că nu ar mai fi susţinut de Paris, la fel cum nu nici Kovesi nu 

este susţinută de Guvernul României. Ambii candidaţi "nu sunt susţinuţi de propriile ţări, dar din 

motive diferite", a notat Bohnert, precizând că rămâne în cursă din raţiuni procedurale. "Comisia 

de selecţie are opinia că toţi cei trei candidaţi trebuie să rămână, altfel întreaga procedură de 

selecţie trebuie reluată de la început. De aceea nu mi-am retras candidatura", a spus Bohnert. Al 

treilea candidat este Andrés Ritter, din Germania. 

Preşedinţie: Emmanuel Macron i-a promis lui Klaus Iohannis că o va susţine pe Laura Codruţa 

Kovesi la şefia Parchetului European 

Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, i-a promis lui Klaus Iohannis, într-o convorbire 

telefonică desfăşurată recent, că va retrage candidatura lui Jean-François Bohnert de la 

conducerea Parchetului european şi o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru această funcţie, 

a anunţat Administraţia prezidenţială. "Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a avut 

vineri, 19 iulie a.c., o convorbire telefonică cu Preşedintele Republicii Franceze, domnul 

Emmanuel Macron. Cei doi omologi au abordat o serie de teme europene, cu accent pe 

candidatul pentru funcţia de procuror-şef european. În virtutea bunei colaborări şi a bunei 

înţelegeri între cei doi şefi de stat, Preşedintele Emmanuel Macron i-a transmis Preşedintelui 

Klaus Iohannis că va retrage candidatura domnului Jean-François Bohnert şi că o va susţine pe 

doamna Laura Codruţa Kövesi la conducerea Parchetului European", a transmis Administraţia 

prezidenţială din România. 

Preşedinţia Franţei nu a făcut niciun comentariu pe această temă. 

Financial Times: Franţa o va susţine pe Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef al UE 
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Franţa a decis să o susţină pe Laura Codruţa Kovesi pentru funcţia de şef al Parchetului Uniunii 

Europene, au afirmat surse oficiale franceze şi române citate de cotidianul Financial Times. 

Franţa a acceptat să o susţină pe Laura Codruta Kovesi pentru conducerea Parchetului European, 

în locul propriului candidat, Jean-François Bohnert, au declarat surse franceze şi române. Decizia 

a fost luată după ce preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a ieşit învingător luna trecută în 

negocierile cu Germania şi alte state UE pentru alocarea funcţiilor de conducere în cadrul 

Uniunii Europene, inclusiv prin desemnarea Christinei Lagarde, din Franţa, pentru postul de 

preşedinte al Băncii Centrale Europene. 

Un oficial francez a declarat pentru Financial Times că decizia de a fi susţinută Laura Codruţa 

Kovesi are rolul de a asigura un echilibru geografic mai bun al funcţiilor de conducere în 

Uniunea Europeană, dat fiind că încă nu există niciun post alocat Europei de Est; de asemenea, 

decizia evidenţiază angajamentul Parisului în sensul respectării statului de drept şi în favoarea 

eforturilor Laurei Codruţa Kovesi de a susţine aceste principii în România. "Decizia va permite 

şi constituirea rapidă a Parchetului european, pe care noi l-am susţinut activ", a declarat oficialul 

francez. 

Eurodeputatul român Dacian Cioloş, liderul grupului Înnoim Europa din Parlamentul UE, a 

declarat pentru Financial Times că Parisul va anunţa oficial susţinerea pentru Laura Codruţa-

Kovesi în următoarele zile. "Guvernul francez va informa Consiliul UE în viitorul apropiat că va 

decide să o susţină pe Laura Kovesi şi sper că acest lucru va deschide drumul pentru o hotărâre 

în acest sens", a declarat Cioloş. 

Jean-François Bohnert, procurorul francez susţinut de Consiliul UE pentru conducerea 

Pachetului UE, afirma, într-un interviu acordat site-ului Politico.eu, că sarcina procurorului-şef 

european nu va fi doar să combată corupţia, subliniind că se pune prea mult accent pe experienţa 

anticorupţie a Laurei Codruţa Kovesi. Jean-Francois Bohnert a evidenţiat, în interviul acordat 

Politico.eu, importanţa ca noul Oficiu al Parchetului European (EPPO) să aplice reglementările. 

"Trebuie să recurgem de fiecare dată la textul legii", declara Bohnert. Reglementările arată că 

Parchetul UE îi va "investiga, îi va inculpa şi îi va deferi justiţiei pe autorii infracţiunilor 

împotriva intereselor financiare ale Uniunii Europene", a subliniat procurorul francez. 

Întrebat dacă se pune prea mult accent pe experienţa Laurei Codruţa Kovesi în combaterea 

corupţiei, deşi aceasta reprezintă doar o mică parte a activităţii Parchetului UE, Bohnert a 

răspuns "da", potrivit Politico.eu. "Este principala experienţă a Laurei Kövesi, pot înţelege în 

totalitate acest lucru dacă vine din partea ei", a precizat Bohnert, avertizând însă asupra riscului 

concentrării pe un singur element al atribuţiilor noului procuror-şef al UE. "Este ca şi cum am 

folosi un binoclu, dacă reglezi lentila nu se vede acelaşi lucru. Poate că nici în timpul discuţiilor 

de la audierile în Parlamentul European, concentrarea prea mult doar pe corupţie nu a fost 

neapărat modul bun de a face acest lucru". 
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Jean-Francois Bohnert a vorbit şi despre faptul că Laura Codruţa Kovesi, foarte cunoscută în 

România şi în cercurile politice europene, a fost în centrul atenţiei de la începerea procedurilor 

pentru desemnarea procurorului-şef al UE. "În prima fază, desigur, acesta nu a fost un avantaj. 

M-am simţit puţin lăsat în spatele scenei, deoarece atenţia principală era asupra domnişoarei 

Kövesi", a subliniat Bohnert, notând că presa a aplicat un "tratament diferenţiat". 

Anterior, Jean-François Bohnert, contracandidatul Laurei Codruţa Kovesi pentru funcţia de şef al 

Parchetului european, a transmis că nu s-a retras din cursă, în pofida faptului că în România a 

circulat informaţia că Laura Codruţa Kovesi a rămas singură în cursă. Un purtător de cuvânt al 

misiunii diplomatice franceze declara că "în momentul de faţă, nu s-a schimbat nimic" în ceea ce 

priveşte poziţia Franţei. Bonhert a declarat că este "trist să citească mesajele de pe Twitter care îi 

cer să se retragă din cursa pentru Parchetul european", afirmând că nu este ceva ce ia în 

considerare. Mai mult decât atât, acesta a declarat că procurorii germani s-au oferit să îl susţină 

în cadrul unei conferinţe recente. "Mulţi oameni mă susţin şi ştiu că am experienţă. Nu pot să 

renunţ pentru că mulţi alţi oameni nu ar înţelege", a adăugat procurorul francez. 

Laura Codruţa Kovesi a declarat într-un interviu acordat BBC referitor la candidatura sa la 

Parchetul european că Guvernul României nu a susţinut-o la Bruxelles, precizând însă că acest 

lucru nu a contat în demersul său pentru că "nu a aşteptat niciodată ajutorul lor". "Această 

candidatură e foarte importantă, nu doar pentru mine la nivel personal, e importantă pentru 

colegii mei, pentru întreg sistemul judiciar şi pentru ţara mea pentru că, în acest moment, 

independenţa sistemului de justiţie este atacată. Putem dovedi, eu şi colegii mei, că, prin această 

candidatură, putem obţine ceva pentru ţara noastră şi putem face ceva pentru a ne continua 

munca", a spus Laura Codruţa Kovesi. 

(Sursa: Mediafax) 
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Vlad Plahotniuc şi-a depus mandatul de deputat al Republicii Moldova 

Vlad Plahotniuc şi-a depus mandatul de deputat al Republicii Moldova, anunţul fiind făcut marţi 

într-o postare pe pagina sa de Facebook, potrivit site-ului Unimedia. 

„În actuala situaţie, în care mandatul de deputat nu mai valorează mare lucru, nu-mi pot îndeplini 

nici obligaţiile faţă de electoratul din Nisporeni, cei care au făcut mandatul meu cel mai 

reprezentativ în actualul Parlament după numărul de voturi. Nu ar fi corect faţă de ei să ţin 

ocupat acest loc câtă vreme nu pot să-mi îndeplinesc mandatul primit de la ei, din motive care nu 

depind de mine. Însă îi voi ajuta altfel, poate chiar mai eficient, pentru că faţă de ei am o datorie 

pe viaţă pentru încrederea masivă pe care mi-au acordat-o”, se arată într-o postare. 
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Plahotniuc spune că în ultima perioadă, mai mulţi politicieni de rang înalt, „din aşa-zisa 

guvernare reformatoare, dau indicaţii publice instituţiilor de drept cum să acţioneze, ce dosare să 

facă, cui să i se facă dosare etc”. 

''Doar naivii cred că ruşii participă acum în Moldova la “de-oligarhizare”, în realitate însă ei 

participă la preluarea instituţiilor vitale ale statului, iar abuzurile pe care le pregătesc vor indica 

cum va arăta viitorul “stat de drept” după modelul rusesc atât de bine cunoscut", a mai scris 

Plahotniuc. 

"În această situaţie, eu nu doresc să mai activez, în nici un fel, în vreo instituţie a statului şi astăzi 

am depus mandatul de deputat în Parlament", a conchis acesta. 

.Vlad Plahotniuc a fost ales deputat de trei ori şi de trei ori şi-a depus mandatul de parlamentar. 

Prima dată a fost în octombrie 2013, în urma unor critici cu privire la averea sa. În 2013, 

Plahotniuc a declarat că renunţă şi la imunitatea parlamentară şi se va dedica intens activităţii în 

partid, pentru a se pregăti de lupta politică din toamna anului viitor. Acesta a solicitat atunci 

Comisiei Naţionale de Integritate să verifice dosarul lui privind declaraţiile pe venit. 

Plahotniuc şi-a depus mandatul de deputat şi în 2015, imediat după ce a fost investit Guvernul 

investit de Valeriu Strileţ. Atunci democratul şi-a exprimat speranţa că atmosfera profesionistă la 

care s-a ajuns în timpul negocierilor pentru crearea AIE3 va fi menţinută atât în Coaliţie, cât şi în 

Parlament. 

După plecarea sa în SUA, Vlad Plahotniuc a ieşit doar de câteva ori în public, doar cu câteva 

mesaje pe paginile de socializare. Ultima dată fiind pe 26 iunie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Boris Johnson: Vom ieşi din Uniunea Europeană în data de 31 octombrie „orice ar fi” 

Prim-ministrul britanic Boris Johnson a declarat marţi în cadrul unei conversaţii telefonice cu 

omologul său irlandez, Leo Varadkar, că Marea Britanie va părăsi Uniunea Europeană în data de 

31 octombrie „orice ar fi”, conform Reuters. 

„Prim-ministrul a explicat clar că Marea Britanie va părăsi Uniunea Europeană în data de 31 

octombrie orice ar fi”, se menţionează într-un comunicat emis de biroul prim-ministrului britanic 

în urma discuţiei telefonice dintre cei doi lideri. 

„Prim-ministrul a transmis că Guvernul va accepta orice negocieri care au loc cu determinare, 

energie şi în spiritul prieteniei. A explicat clar că preferă să părăsească Uniunea Europeană cu un 

acord, dar trebuie să fie un acord care elimină backstop-ul”, conform comunicatului. 
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Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. 

Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea 

Europeană. În cazul în care Acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană 

ar urma să se producă imediat. 

Prim-ministrul irlandez Leo Varadkar i-a transmis lui Boris Johnson că Acordul Brexit nu poate 

fi renegociat şi că aranjamentele alternative „satisfăcătoare” nu au fost momentan identificate. 

„Aranjamentele alternative ar putea înlocui în viitor backstop-ul, dar aceste alternative nu au fost 

momentan identificate sau demonstrate”, a declarat Varadkar în cadrul discuţiei telefonice cu 

Boris Johnson. 

Leo Varadkar l-a invitat pe Boris Johnson la Dublin pentru a discuta despre Brexit şi alte 

subiecte de interes, a transmis biroul prim-ministrului irlandez. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 


